
Zápis ze 5. zasedání Asociace děkanů ekonomických fakult 

konaného ve dnech 21. a 22. 3. 2024 

Fakulta managementu a ekonomiky UTB ve Zlíně 

 
  

Přítomni: doc. Bartoš.; doc. Sabolovič; doc. Dvořáková Líšková; prof. Fischer; prof. Hynek; doc. 

Kapounek; doc. Kocourek; doc. Krechovská; Dr. Kopáček; Ing. Ruschak; doc. Spáčil; prof. Stejskal; 

prof. Špalek; doc. Šperka; doc. Šubrt; doc. Švecová; prof. Tuček; doc. Ing. Leoš Vítek, Ph.D. 

Omluveni: doc. Gregor; doc. Slobodyan; doc. Taušer, Dr. Moc. 

(viz. Příloha č. 1 - prezenční listina) 

Hosté (souhrn za oba dny):  

Dr. Kuncová Martina – vedoucí Katedry ekonomických studií VŠ Polytechnické Jihlavy 

Dr. Jiří Schneider (děkan FRRMS MENDELU) 

Ing. Robert Plaga, Ph.D. - předseda Rady NAU 

Phan Dao, MSc., Ph.D. - Director of European Cooperation Center Representative of TDTU in Czech 

Republic Ton Duc Thang University, HCMC 

Ing. Jan Hušek Ph.D. ze společnosti INEKON SYSTEMS 

 

Program zasedání byl představen a odsouhlasen a rámcově probíhal dle pozvánky na akci (viz. Příloha 

č.2)  

Jednání zahájil prof. Tuček, přivítal všechny přítomné, představil program a shrnul organizační 

pokyny.  

1. Projednání nových žádostí o řádné členství v asociaci, projednání organizačních záležitostí 

asociace 

a) Před zasedáním byla předložena žádost o členství v Asociaci ze strany vedoucí Katedry 

ekonomických studií VŠ Polytechnické z Jihlavy Dr. Kuncové a Dr. Jiří Schneidera (děkana 

FRRMS MENDELU). Oba hosté stručně představili své instituce po stránce výukové i 

výzkumné. Členství obou zájemců o členství bylo schváleno hlasy přítomných členů asociace 

(20 pro). Dalšího hlasování se již účastnili jako řádní členové. 

b) K Bodu organizační záležitosti vedení asociace (prof. Tuček) představil zájem podpořit za 
asociaci návrh nového zpravodaje NAU pro Ekonomické obory.  Členové asociace se při 
hlasování shodli na jméně pana doc. Pavla Tuleji. Toto stanovisko bylo následně (26.3.) 
odesláno zástupci ČKR pro oblast pedagogiky doc. Horákovi. 
  

2. Vystoupení Ing. Roberta Plagy, PhD. na téma: 

A) Změna koncepce ukončení bakalářského stupně studia v části závěrečné práce – diskuse 
podpořená i podklady členů asociace 

B) Diskuse k distančním formám vzdělávání 

C) Diskuse k bodu různé 
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Předseda Asociace děkanů ekonomických fakult prof. Tuček přivítal na zasedání předsedu Národního 

akreditačního úřadu Ing. Roberta Plagu, Ph.D. 

Dr. Plaga nastínil témata, kterými se chce NAÚ zabývat. Jedním z témat je kvalita. Funkční systém 

práce – posun ke kvalitnímu vzdělávání.  

Standardní procesy – problematika BP – limity dané zákonem, případně nařízením vlády nejsou. 

Evropské agentury mají nezávislost, v rámci které v mantinelech dané zákonem mohou velmi rychle 

upravovat předpisy. NAÚ upravuje standardy vůči AI. Dr. Plaga má zájem o flexibilní chod mezi NAU a 

VŠ. A rád by české standardy posunul k evropským standardům. 

Zásadní role návštěv na místě, tzn. několikadenní návštěva – prověří to, co je napsáno ve spisech. Dr. 

Plaga je přesvědčen, že role návštěv je mnohem efektivnější a nemusí docházet ke zdržování. 

Druhá novela VŠ zákona má směřovat ke zvýšení kvality VŠ prostředí. 

Diskuse: 

A. Problematika bakalářských prací 

Zrušení bakalářských prací z pohledu zákona nic nebrání. Pokud se najde způsob, jak studenta 

průběžně a komplexněji prověřit. K tématu proběhla rozsáhlá diskuse, do které se postupně zapojila 

řada děkanů. 

 

 

B. Publikační výstupy vyučujících v oblastech účetnictví a daně a nároku na požadované výstupy ve 

vědeckých časopisech 

V úvodu debaty byly uvedeny motivy a případy, které iniciovaly celou diskusi. Ta byla podpořena 

zaslanými vyjádřeními děkanů, a to možnostmi publikací vůči studijním programům s aspektem na 

případné zjemnění kritérií pro garance. 

Dr. Plaga – rozdělení na dva pohledy. Pohled ze současnosti – nedovedu si představit, že když dělám 

změnu ne na klíčových předmětech – zařadit do PV předmětů. Výhled – změna zákona (skupinová 

garance) na BSP a MSP dostat se na úrovni ne jednoho garanta, ale na skupinovou garanci.  

Inspirace – NAU se nechce vydat slovenským systémem. Cílem je z formálního administrativního 

hodnocení, přípravě úpravy formulářů tak, aby NAU bylo spokojený, je že se někdo přijde podívat na 

místo a bude posuzovat, jestli je to životaschopný nebo ne. Platí to i pro oblast kvality vzdělávání.  

 

C. Možnosti personálního růstu  

Dr. Plaga – hodnotící komise často přihlíží ke zprávě zpravodaje, není zastánce definování 

minimálního standardu pro jednotlivé podoblasti vzdělávání. Častokrát je hodnotící komisí uvedeno, 

že hodnocení není ideální, ale je tam pak doporučující stanovisko, tzn. že hodnotící komisí je 

přihlíženo ke složitosti publikování v oblasti vzdělávání. 

U profesního bakalářského studijního programu je koneckonců možné opřít se o posouzení 

zpravodaje. Samozřejmě, že nelze uzavřít debatu tvrzením, že jako účtař nemám kde publikovat. Od 



1.9.2024 navíc dochází ke změně zpravodaje a je možné řešit nastavení toho přístupu. U BSP se 

jednoznačně předpokládá zohledňování publikací, u MSP případ od případu a u DSP se to jeví jako 

nepřípustné. NAU se nechystá to zatím upravovat žádným rozhodnutím. 

VŠE FFÚ – fakulta má dva studijní programy Zdanění a daňová politika a Účetnictví a finanční řízení 

podniku. Zde naráží na zapojení externistů do výuky a problém s tím, že nepublikují. Zastánci 

minimálního publikačního standardu a větší bonifikace za účast v komorách. 

Dr. Plaga – určitá publikační činnost by měla být i u profesního bakalářského studijního programu. 

Stálé komise k jednotlivým oblastem vzdělávání. Skupinová diskuze s novým zpravodajem. Je nutné si 

zkalibrovat se zpravodajem určitou oblast publikování. 

Děkan Kapounek – kdo v oblasti účetnictví nepublikuje, není schopen učit zajímavě. 

Fakulty si rozdělí studijní programy na akademické a profesní. 

Dr. Plaga – k výzvám z evropských prostředků – zvýšení prestiže soustavná podpora škol z MŠMT. 

Primární role vzdělávání. 

Prof. Tuček – profesní studijní programy a vědecká činnost – dá se dělat dohromady, jen u profesního 

studijního programu již dopředu organizujeme vyšší podíl odborníků z praxe. 

Dr. Plaga – vyjádření ke standardům pro BSP  

Prof. Fischer – profesní programy jsou pro studenty zajímavé. Transformace VOŠ – většina je součástí 

SŠ. 

Dr. Plaga – VOŠ je neorientovaný / slepý střed českého školství 

Prof. Tuček – prezentoval příklad společnosti ONSEMI – lze šířit přes twitter – propagace profesních 

oborů. 

Opava – profesní obor – Inovativní podnikání – absolventi SP se učí podnikavosti. Spolupráce 

s Finskem. Rektor doc. Gongol – zamýšlení nad tímto specifickým studijním programem. 

Prof. Tuček – distanční vzdělávání. Režim student – omezení a počet přihlášek – režim víza – využití 

distanční forem, rozšíření samoplátců. 

Pohled NAU – NAU distanční formu pouštěli ve velmi nízkých počtech, jiná forma výuky – NAU čeká 

musí být viděn robustní počet studentů. Jakým způsobem se pracuje se studenty, jak jsou 

prozkoušeni, investice do systémů pro studenty. Distanční vzdělávání musí být smysluplně využíváno 

a podkládáno. Význam distančního vzdělávání bude narůstat. Nutný tutoring. 

Prof. Tuček – možnost využít projekty např. OP JAK. 

Doc. Kocourek – spolupráce s University of Main – provoz není levný 

Dr. Plaga – distanční vzdělávání se může vyplatit pro samoplátce z Asie, Afriky. Vývoj zaplatí projekty 

např. OP JAK, pokud nedojde k překlopení, nebude možné distanční vzdělávání. 

Doc. Šubrt – distanční vzdělávání v českým jazyce si nedovede představit. Vhodné je zejména pro 

samoplátce v AJ. 

Dr. Plaga: univerzitní aliance, RVH – v rámci zaběhnutých praxí, NAU – akreditovat DD. 



Novela zákona půjde na vládu cca na konci července. Do konce dubna by mohlo být paragrafové 

znění hotové. Dále následovala diskuse k mikro-kreditům – Dr. Plaga dále komentoval distanční 

moduly. 

 

Pátek 22. března 2024 

V 9 h zahájil prof. Tuček diskusi s Dr. Phan Dao, MSc. - Director of European Cooperation Center 
Representative of TDTU in Czech Republic Ton Duc Thang University, HCMC, Vietnam na téma: 
spolupráce s vietnamskými univerzitami i v kontextu reakce na omezení režimu student. Následovaly 
dotazy děkanů na konkrétní možnosti náboru studentů, ceny školného, proběhla diskuse 
k možnostem spolupráce na úrovni: double degree programů, ale i pořádání společných V a V akcí, 
konferencí atd. 

V 10 hod asociace přivítala dalšího hosta Ing. Jana Huška, Ph.D. ze společnosti INEKON SYSTEMS.  
Dr. Hušek prezentoval různorodé možnosti a aspekty podpory výuky manažerských a ekonomických 
předmětů s využitím IS BNS LUDUS s přispěním Business Navigation Game. K využití toho SW 
proběhla následná diskuse a dotazy na možnosti jeho využití. 

 

D. Cena Asociace za nejlepší diplomovou práci 

Následně dle bodů programu doc. Krechovská informovala členy ADEF o způsobu hodnocení a 

jednání výkonného výboru (Krechovská, Musílek, Špalek), o konkrétní podobě hodnocení DP 

nominovaných na Cenu Asociace.   

Systém výběru byl dvoukolový: 

1. kolo  

Celkem bylo hodnoceno 15 diplomových prací (7 z oblasti ekonomie, 8 z oblasti podnikové 

ekonomiky). Byli zvoleni zpravodajové (tři z oblasti ekonomie a financí – prof. Jan Hanousek 

(MENDELU), Dr. Klára Kalíšková (VŠE), Dr. Tomáš Lichard (VŠE) a dva z oblasti podnikové ekonomiky a 

managementu – prof. Eva Kislingerová (JČU), doc. Miloslava Chovancová (UTB), kteří hodnotili 

přihlášené práce z pohledu pěti kritérií: aktuálnost tématu, použitá metodika a metody vědecké 

práce, využitelnost závěrů a výstupů práce, argumentační přesvědčivost a práce se zdroji. 

K bodovému hodnocení byla k dispozici škála zachycující hodnocené oblasti. Hodnocení prací viz 

Příloha č. 3. 

2. kolo 

Výkonný výbor Asociace na základě hodnocení zpravodajů vybral tři následující práce.  

1. místo: Ing. MICHAELA STRAŠILOVÁ, Ekonomicko-správní fakulta, Masarykova univerzita.  
Název práce: Dopady hospodářské politiky na trh nemovitostí pohledem DSGE modelu. 
Vedoucí práce: Ing. Mgr. Vlastimil Reichel, Ph.D. 

2. místo: Ing. TOMÁŠ VYLETA, Fakulta ekonomická, Západočeské univerzita v Plzni. Název práce: 
Analýza nákladů při support a maintenance. Vedoucí práce: doc. RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D. 

3. místo: Ing. TOMÁŠ ŘÍHA, Fakulta managementu a ekonomiky, Univerzita Tomáše Bati ve 
Zlíně. Název práce: Návrh layoutu v připravované výrobní hale firmy na výrobu senzorů. 
Vedoucí práce: Ing. Denisa Hrušecká, Ph.D. 

Studentům byly předány dárkové tašky a poukazy na odměny. Slavnostního předání byli přítomni i 

vedoucí prací. Odměna bude poukázána na účet na základě podepsané smlouvy a přiložené kopie 
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osvědčení o umístění a zápisu z 3. zasedání Asociace děkanů ekonomických fakult konaného ve 

dnech 30. a 31.3.2023, na kterém bylo o udílení cen CADEF rozhodnuto. 

 

E. Příprava projektů OP JAK 

Následně proběhlo krátké představení dvou podávaných (dokončovaných) témat k projektům v rámci 
výzvy OP JAK Podpora rozvoje excelence ve společenských a humanitních vědách, CP1.1, Výzkum a 
vývoj SC 1.1. Zaměření výzvy: Podpora špičkových výzkumných záměrů řešících celospolečenské 
výzvy. 

a) Projekt, jenž koordinuje v rámci svého slotu UHK, hl. partneři: FIM UHK, FaME UTB ve Zlíně, 

EF TUL, FES UP, EF JČU, FM VŠE, FEK ZČU.Projekt s názvem: INO4HEALTH – Inovacemi ke 

zkvalitnění péče, optimalizaci procesů a udržitelnosti ve zdravotnictví (Innovations to 

Improve Quality of Care, Process Optimization, and Sustainability in Healthcare) představil 

blíže prof. Tuček. 

b) Projekt, který koordinuje ECON MUNI (dr. Hlávka) a je zaměřen na Ageing. Konsorcium je 

připravováno ve spolupráci s UK, UOCHB, UZIS a VŠE. Blíže představil prof. Špalek. 

 

F. VOLBA NOVÉHO VEDENÍ ASOCIACE 

Dle dohody o změně programu následovala volba nového vedení asociace i z důvodu konce 

mandátu děkana a dvouletého období funkce předsedy: prof. Tučka. 

Byl vznesen návrh na obsazení pozice nové předsedkyně a nových členů výkonného výboru a 

následně k nim proběhlo hlasování (v době hlasování počet členů asociace přítomných 17). 

Průběh volby členů výkonného výboru asociace:  

• doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. (FEK ZČU v Plzni) – předsedkyně asociace (16 hlasů pro, 1 se 

zdržel) 

• prof. Ing. Jakub Fischer Ph.D. (FIS VŠE v Praze) – místopředseda asociace (v době hlasování 

nepřítomen, ale vyslovil souhlas s nominací dopředu) (17 hlasů pro) 

• doc. Ing. Vojtěch Spáčil, Ph.D. (EF VŠB-TUO) – člen výkonného výboru (16 hlasů pro, 1 se zdržel) 

• doc. Ing. Aleš Kocourek, Ph.D. (EF TUL v Liberci) – člen výkonného výboru (16 hlasů pro, 1 se 

zdržel) 

 

G. OCENĚNÍ ASOCIACE 

Přítomní členové dále navrhli stávajícího předsedu prof. Tučka za jeho práci pro asociaci na ocenění 

Asociace: Cena za spolupráci a rozvoj v oboru Ekonomie.   

 

H. Závěr  

Doc. Krechovská poděkovala za organizaci zasedání pořádající instituci a prof. Tučkovi. Doc. 

Krechovská a prof. Tuček se dohodli na předání všech potřebných dokumentů, přístupů k WEBU a 

mailu asociace. Dále byli členové ADEF pozvání na 6. zasedání Asociace, které se uskuteční ve dnech 

24. - 25. října 2024 na EF TUL v Liberci.  



Prof. Tuček se rozloučil se členy asociace a těší se na neformální setkávání se členy, ať již během 

vědeckých rad, či v rámci neformálního programu příštích zasedání. 

Od 12:00 hodin následoval společný oběd a návštěva Zikmundovy Vily (Žlebová 2894, Zlín 1) a 
individuální odjezd členů. 

 

Ve Zlíně dne 10. 4. 2024 

Zápis zpracoval: prof. Ing. David Tuček, Ph.D., děkan FaME UTB ve Zlíně 

Verifikovala: doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. (FEK ZČU v Plzni)  

 


